
    Skolebestyrelsesmøde Sejs Skole torsdag den 26.11.2020 klokken 19.30-21.30  
Afbud:  Mødeplan for resten af skoleåret 20-21 

Mandag den 14. december 
Tirsdag den 26. januar 
Onsdag den 24. februar 
Torsdag den 8. april 
Mandag den 17. maj 
Torsdag den 17. juni 

Dagsorden Referat 
1. 

Corona-situationen 
(19.30-19.50) 
 

a) Orientering fra ledelsen 
b) Spørgsmål og drøftelse 
c) Evt. beslutning om et skriv fra 

bestyrelsen til forældregruppen.  

a)  

KM redegjorde for Covid-19-situationen på Sejs Skole. Vi 
har organiseret os anderledes end tidligere, således vi er på 
klasseniveau. Det betyder, at vi har fået afgrænset nære 
kontakter til at være klassekammerater og det personale der 
har været i en pågældende klasse. Så hvor vi før sendte en 
årgang hjem i tilfælde af smitte, sender vi nu en klasse 
hjem. 

KM gjorde ligeledes opmærksom på, at flere retningslinjer 
fra SST er opdateret 24. nov. 

Mellemtrinnet har fået forskudt mødetid, således vi bedre 
kan udnyttet pladsen omkring skolen, når vi også er på 
klasseniveau i pauserne. Det har været meget få 
henvendelser vedr. forskudt mødetid fra forældre. 

Klub foregår også klassevis og i de enkelte klassers lokaler  
– ved denne organisering, har ser vi andre børn end vi 
plejer. 

Der har været en stor grad omstillingsparathed fra 
personalet, hvilket har været nødvendigt i den nuværende 
situation.  

 

b) Mikkel fortæller at SSIF bakker op om skolen, og 
tilpasser fritidstilbuddet efter, hvad der bliver meldt ud fra 
skolen. 

Det er forældrene i SB’s oplevelse, at kommunikationen fra 
skolen har været god og tydelig. 

Der blev spurgt ind til Klub-tilbuddet i klasselokaler og de 
aktiviteter, som finder sted i klasserne. HHT redegjorde for, 
at personalet i Klubben har handlet hurtig, og har formået at 
få pakket 9 kasser med aktiviteter til de 9 klasser på 



mellmetrinnet. Der bliver arbejdet med julegaver, hvilket 
kan være forklaring på, at børnene ikke fortæller for meget 
derhjemme   

c) 

 HHT melder ud ang. Klub til forældrene, således de ved 
mere om hvad der sker om eftermiddagen i Klubben. 

 
2. 

Prioritering af ”hængepartier” fra 
tidligere samt nye temaer  
(19.50-20.00) 
 

a) Kort opsummering ved Kristian 
1. Trafikpolitik 
2. Den grønne folder ”Sammen 

skaber vi det gode skoleliv” 
3. Skolens didaktiske toning og en 

film om det.  
4. Nye temaer tilgået 

skolebestyrelsen.  
b) Drøftelse 
c) Beslutning 

 

a) KM gennemgik de enkelte hængepartier. 
Trafikpolitikken er et punkt på dette møde. 
 
Den grønne folder skal opdateres 
 
Film er sat på pause pga. GDPR-restriktioner. 
 
Nye temaer  

 AULA - kommunikaion 

 Kommunikation 

 Diff mødetider  

 Nyvalgte – kursus, der er et tilbud – se evt. Besøg 
fra Skole og Forældre 

 SB’s tilsynsforpligtigelse –  
b) 
Film og toning skubbes/sættes på pause 
 
c) 
Vigtigste punkter: 

 Introduktion til SB  

 Tilsynsopgaven 

 Kommunikation. 
 

3. 

Økonomi-orientering  
(20.00-20.10) 

a) Orientering om status på skolens 
økonomi 

b) Drøftelse og spørgsmål  
 

a) KM gav en orientering vedr. skolens økonomi. Der var 
ikke nyt siden sidste status. Forventningen er fortsat, at vi 
afdrager ca. 500.000 – Således gælden kommer ned på 1.4 
mio. kr. 
 
Vi er stillet i udsigt, at vi får dem dækket ekstra Coroan-
udgifter, men KM tør ikke love at de kommer alle sammen. 
Vi har haft ca. 350.000 kr. til ekstra corona-foranstaltninger. 
 



b) 
MH kommentar: Vi skal naturligvis høvle af på gælden, 
men vigtig at det ikke går for meget ud over den daglige 
drift. 
 
 

4. 

Skolens trafikpolitik 
(20.10-21.00) 
 

a) Proces med at gennemgå den 
eksisterende og udarbejde en 
revideret udgave. 

b) Beslutning 

a) 
KM har forud for mødet sendt præsentation fra Maja 
 
Ny proces – workshop 18/5 – Maja vil gerne deltage. 
Ønske om færdselskoordinator deltager 
 
Emner ses på slide 11 
Rådet for Sikker Trafik anbefaler fokus på disse fire temaer: 

• På vej: trafikken i og omkring skolen 
• Undervisning gennem hele skoleforløbet 
• De voksne som rollemodeller 
• Samarbejde mellem alle parter 

 
Drøftelse/kommentarer til det videre arbejde: 
  
MH: Det er vigtigt, at vi er bevidste om, hvorfor bruger vi 
krudt på en trafikpolitik – det er vigtigt med tydeligt 
formålet. 
Bevægelse og bevidsthed om holdninger – vigtigt inden vi 
snakker handlinger 
 
TG – færdigheder hos børnene er vigtige. Kan evt. trænes 
 
KM – vigtigt at voksne er rollemodeller 
 
HJ - Det er også vigtigt at få nedskrevet det, der allerede er 
praksis 
 
MH – Det er vigtigt, at vi er tydelige omkring hvem 
trafikpolitikken henvender sig til. Er det en trafik-politik for 
skolen’s elever/forældrene eller er det kun eleverne? 
 
HØ – vigtigt med færdigheder. Vi bruger cyklen når vi skal 
til Silkeborg 
 



Kirsten – bakker op om, at det er vigtigt, at vi er mere 
eksplicitte i vores forventning om, at børn skal kunne cykle. 
 
TG – skolepatrulje skal skrives med ind politikken. 
 
b) 
Arbejdsgruppen ser således ud: Wout, Maja, Kirsten, Brian 
og Kristian  
 
Gruppen melder tilbage til SB i feb/april 2021. 
 
 

5. 

Elevplan 

 
Oplæg og orientering om 
udfordringsretten 
 
 
Beslutning 

HJ præsenterede gennem et oplæg hvorledes vi har arbejdet 
med udvikling af et nyt elevplansværktøj.  
 
Vi har arbejdet med elevplansværktøjet i snart 2 år. 
Resultatet af version 1.0 er sendt ud til børn og forældre i 
slutningen af september. Det har været vigtigt med 
progression mellem afdelingerne. 
 
Silkeborg Kommune har ansøgt Økonomi og 
Indenrigsministeriet om lov til at lave forsøg med 
elevplanen. Skoler i Silkeborg Kommune har for lov til at 
gå videre med udfordringsretten, og lave et 3 årigt forsøg 
med elevplanen. Det skal godkendes af SB. 
 
Drøftelse: 
Krav skal selvfølgelig være opfyldt, det sørger vi på Sejs 
Skole for. Et af de krav der er, er et evalueringskrav efter 3 
år. 
Der blev spurgt til, om der kommer penge med til projektet, 
det kunne KM fortælle, at det gør der ikke. 
 
Der er meget tekst i selve værktøjet, hvilket evt. skal gøres 
mere børnevenligt. 
Ambitionen er rigtig god og et af de mest spændende 
projekter, som AS har været præsenteret for i sin tid i SB. 
Masser af potentiale i projketet. 
 
Dialog mellem forældre og børn skal understøttes af 
reminder til forældrene.  
 



Vi på Sejs Skole opfordres til at være nysgerrige på, om der 
er andre, der i gang med et lignende projekt. 
 
Lokal udvikler kunne være en mulighed. Kirsten ved noget 
om datasikkerhed. HJ/ledelsen på Sejs Skole er velkommen 
til at kontakte hende. 
 
Opmærksomhed på økonomi omkring IT-platform. Vi skal 

forvente, at det koster 4-10 gange mere end forventet   
 
Eleverne (Thora) bakker op om projektet direkte adspurgt. 
Thora har haft en positiv oplevelse af værktøjet. 
 
b) 
Bestyrelsen bakker op og finder det spændende. SB 
henstiller til, at vi har en opmærksomhed på økonomien til 
IT-platform. 
 
 
 

5. 

Outdoor i Silkeborg (21.00-21.10) 

 
a) Oplæg og orientering om en 

udmelding i Silkeborg  
b) Drøftelse af om skolebestyrelsen 

skal gå ind i dette projekt 
Beslutning  

 

Morten fremlagde tankerne bag projektet. 
 
Fra SB deltager Kirsten, men HHT deltager på vegne af 
ledelsen på Sejs Skole. 
  

6. 

Orientering  
(21.10-21.20) 
 

a) Formand  
b) Skoleledelsen  
c) Andre medlemmer 

 

Ledelsen – vi har ansat to nye pædagoger i Klubben med 
tiltrædelse 1.1.2021. 
 
 

7. 

Punkter til kommende møder  
(21.20-21.25) 
 

Elevplaner på forskellig vis 
 
Præsentation af alle i SB, således Thora ved hvem vi 

forskellige er   
 
 
 

8.   



Evt.  
(21.25-21.30) 

Sidste skoledag for 9. klasse bliver måske aflyst 
 
PS - Pæd. weekend – meld ud til forældre i god tid, så de 
ved besked. Det gør det nemmere for forældre og evt. 
bedsteforældre at hente tidligere sådan en dag. 

 


